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Še en referendum v novembru:

Integracija Prevozništva Donat
in Zdravilišča

(Povzetki iz predloga 
integracije)

Zdravilišče Rogaška Slati
na, predvsem temeljna orga
nizacija Polnilnica in Pre
vozništvo Donat od začetka 
delovanja Prevozništva do
bro in uspešno sodelujeta. 
Nova ustava in zakon o 
združenem delu pa jima da
jeta možnosti za še trdnejše 
samoupravno in dohodkovno 
povezovanje.

Kolektiv Prevozništva se 
je v lanskem letu ob razpra
vah o svojem nadaljnem — 
sicer že do sedaj uspešnem 
— gospodarskem razvoju od
ločil, da bo v bodoče svoje 
delo in sredstva v obliki in
tegracije združil z delovno 
organizacijo, s katero je že 
sedaj poslovno tesneje pove
zan. Ena od možnosti je bila 
združitev z Zdraviliščem Ro
gaška Slatina. Treba je bilo 
proučiti ali je ta možnost 
realna oziroma ali je inte
gracija smotrna in upraviče
na, zato je bila v ta namen 
imenovana komisija, sestav
ljena iz predstavnikov obeh 
delovnih organizacij. Po nje
nem naročilu je delovna 
skupina dveh delavcev na 
podlagi razpoložljive doku
mentacije in informacij ob
delala vidike integracije z 
ekonomskega, pravnega, or
ganizacijskega, samouprav
nega in drugih področij. Ko
misija je ta elaborat (pred
log integracije) ocenila kot 
dovolj popolno informacijo 
delavcem obeh delovnih or
ganizacij, da se z odloča
njem na referendumu izre
čejo o predlogu.

Predlog integracije je bil 
razdeljen delovnim skupi
nam, samoupravnim orga

nom in družbenopolitičnim 
organizacijam v obeh delov
nih organizacijah pa tudi or
ganom in organizacijam v 
občini. Zaradi obširnosti ga 
v tem zapisu ni mogoče v 
podrobnostih prikazati, zato 
zadostuje opozoriti na po
vzetek glavnih ugotovitev in 
predlogov.

Predstavljeni sta obe de
lovni organizaciji — sred
stva, s katerimi gospodarita, 
nekaj poslovnih rezultatov, 
kadrovska sestava, samou
pravna organiziranost in 
razvojni načrti v glavnih 
obrisih.

Tu je poudarjena ugoto
vitev, da se glede na organ
sko sestavo kapitala in vr
ste dejavnosti kazalci us
pešnosti pri nobenem bistve
no ne razlikujejo, iz česar 
izhaja zaključek, da z zdru
žitvijo delavci ne bi prevzeli 
ne bremen ne rizika.

V strukturi prevozov Pre
vozništva je delež TOZD 
Polnilnice 25 %, sodelovanje 
pa je razširjeno tudi na ob
časno združevanje finančnih 
sredstev, vzdrževanje cistern 
za prevoz plina CO2, odstop 
in prenos osnovnih sredstev.

Dobri odnosi pri sodelova
nju navajajo delavce obeh 
organizacij na razširitev so
delovanja in na organizacij
sko, samoupravno in dohod
kovno povezovanje v skladu 
z intencijami zakona o zdru
ženem delu.

V združeni organizaciji bi 
bilo poslovanje uspešnejše 
iz več razlogov, predvsem 
pa iz naslednjih:

Prevozništvu je lahko v 
večji delovni organizaciji 
zagotovljen hitrejši nadalj
nji razvoj v njegovi dejav

nosti, to je v javnem prevoz
ništvu. Bistvenega poveča
nja akumulacijskih skladov 
sama združitev še ne more 
zagotoviti, lahko pa zagotovi 
večje naložbe s skupnim go
spodarjenjem s finančnimi 
sredstvi in z lažjim pridobi
vanjem dopolnilnih sredstev 
od zunaj. Takšne perspekti
ve Prevozništvo ne bi imelo, 
če bi se združilo z delovno 
organizacijo, v kateri bi bile 
potrebe po prevozih tolik
šne, da jih Prevozništvo z 
vso svojo prevozno zmoglji
vostjo ne bi utegnilo niti po
kriti in bi tako postalo »re
žijska« TOZD. Združitev z 
večjo prevozniško organiza
cijo združenega dela pa mu 
ne bi dajala niti statusa te
meljne organizacije, marveč 
le obrata.
Če bi se Prevozništvo zdru
žilo z organizacijo združene
ga dela, kjer bi postalo re
žijska TOZD, bi Zdravilišče 
moralo iskati novega pre
voznika (ob povečanih stro
ških), z nameravano zdru
žitvijo pa ima prevoznika 
zagotovljenega.

Z združitvijo Prevozništva 
ne bo treba povečati izdat
kov za manjkajoče strokov
ne službe, ki jih Zdravilišče 
ima razvite. Po drugi strani 
pa se kaže korist Zdravilišču 
ob dejstvu, da mu ne bo tre
ba vlagati sredstev v usta
novitev lastne službe za evi
denco, kontrolo in vzdrževa
nje vozil, kajti takšno služ
bo ima Prevozništvo dobro 
organizirano.

Vozni park Polnilnice bi 
bil v združeni organizaciji 
gospodarneje oziroma racio
nalnejše izkoristen, ker bi 
vozila tega voznega parka

uporabili za prevoze drugim, 
kadar sicer (navadno ob 
zmanjšani prodaji) ne bi bila 
izkoriščena.

Utemeljeno je pričakova
nje, da bi bilo poslovanje v 
integrirani organizaciji lah
ko uspešnejše z manjšimi 
poslovnimi stroški in zato 
tudi z večjim dohodkom. 
Pridobivanje dohodka z ude
ležbo pri skupnem prihodku 
bi prav gotovo bila stimula
cija delavcem obeh organi
zacij za povečanje storilnosti 
in racionalnejše gospodarje
nje s sredstvi.

Obe delovni organizaciji 
rentabilno poslujeta in tudi 
ni bojazni za rentabilno po
slovanje tudi v prihodnje. 
Združitev torej ne pomeni, 
kot je bilo že poudarjeno, 
nikakršnega rizika za nobe
no temeljno organizacijo 
Zdravilišča, prav tako pa 
tudi ne za Prevozništvo.

Upoštevajoč velikost, se
danjo organizacijsko obliko 
in dejavnost Prevozništva 
ter velikost in dejavnost te
meljnih organizacij Zdravi
lišča, je najprimernejša tak
šna združitev, da Prevozni
štvo postane temeljna orga
nizacija Zdravilišča.

Predlog je, naj bi nosilo 
ime: Zdravilišče Rogaška
Slatina, n. sol. o., TOZD Do
nat, javni transport, n. sol. o.

O vstopanju Prevozništva 
v Zdravilišče kot temeljna 
organizacija bodo odločali 
delavci Prevozništva in te
meljnih organizacij Zdravili
šča v novembru. Predvideni 
rok za izvedbo referenduma 
po predhodni javni obravna
vi elaborata (predloga inte
gracije) je 14. november 
1979. V. K.
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Razprave o vrednotenju
del in nalog

2

V juliju mesecu smo dobili 1 
v javno razpravo rezultat ne
kaj mesečnega dela Komisije 
za ugotavljanje zahtevnosti | 
del (UZD) in Razvojnega cen- |

tra Celje (RCC). Iz rezultata 
je bilo razvidno koliko točk 
so nam dela stopnje pod A, 
B, C in D.

Stopnje
Strokovna
izobrazba

1. 2. 3. 4. 5. 6. 7. 8. 9.

A, 4 16 37 65 102 146 199 260 —

delovne
izkušnje

-A-2 7 19 36 55 77 101 127 155 —

znanje tujih 
jezikov

A3 4 11 17 25 — — — — —

odgovornost za 
lastno delo

B* 5 14 25 39 54 71 90 — —

materialna
odgovornost

Bo a,/2 a 2/4 a3/7
b,/3 b2/8 b3/13
Ci/5 c2/12 C3/2O

odgovornost 
za organizacijo 
in koordinacijo

b3
Xl x2 x3 x4 xS Xfi x7
10 13 17 20 23 27 30
Yi y3 y3 y< y3 y3 y?
20 27 33 40 47 53 60
Zl Z2 z3 z4 Zn Zfi Z7
30 40 50 60 70 80 90

odgovornost 
za varnost 
drugih

b4 3 6 11 15 20 — — — —

Programiranost
dela

Ci 4 12 22 35 48 63 80 — —

fizični napor
C2 4 10 18 28 40 52 65 80 —

napor čutilc3 4 10 16 23 30 — — — —
napor v stikih 
z drugimic, 4 10 16 23 30 — — — —
nevarnost
prehlada

1 5 11 — — — — — —
temperatura

d2 1 3 6 11 — — — — —
voda, kisline, lug

d3 1 3 6 11 — — — — —
plini, pare, 
smrad

D< 1 5 11 — — — — — —
nesnaga, prah, 
infekcije

d5 1 5 11 — — — — — —
ropot, vibracije

d6 1 3 6 11 — — — — —
bleščanje

d7 1 5 11 — — — — — —
nevarnost
poškodb

D? 1 5 10 18 — — — — —
neredni urnik 

Ds

Razvidno pa je bilo tudi to, 
koliko točk je dobilo posamez
no opravilo in v kateri razred 
je uvrščeno. RCC predlog 
vsebuje 33 razredov. Razlika 
med sosednjima razredoma je 
20 točk. Ta predlog je povzro
čil med člani celotnega kolek
tiva precejšnje nezadovoljstvo. 
Vzroki za to pa so predvsem 
naslednji:

1. Veliko del in nalog, med 
seboj različnih po odgovorno
sti, naporih, pogojih pa tudi 
strokovnosti, je bilo razpore
jenih v isti razred;

2. Razlika med razredi (20 
točk) so prevelike, bolj občut
ne so med nižjimi razredi;

3. Osebni dohodki delavcev, 
ki so bili razporejeni v 1. raz
red so prenizki (180 točk X 20 
din = 3600 din).

Splošna ugotovitev večine 
pa je bila ta, da predlog, ki 
so ga izdelali na RČČ, ni naj
bolj prikladen za naše raz
mere.

Posledica takega nezado
voljstva so bili predlogi, ki so 
jih dajali posamezne TOZD 
oz. njihove enote. Na RCC, 
lahko ga imenujemo osnovni 
predlog, so bili dani trije 
predlogi, in sicer:

1. Povečati enkratno število 
razredov s po 10 točkami ra- 
like med njimi (66 razredov 
z naj nižjimi 180 in najvičjimi 
820 točkami).

2. Predlog s 3%> razlikami 
med razredi (51 razredov s 180 
začetnimi točkami in 820 naj- 
višjimi točkami).

3. Predlog da se prvi trije 
razredi (180, 200 ter 220 točk) 
združijo in bi bila vrednost 
prvega razreda 220 točk z raz
makom 10 točk do petega raz
reda, ostalo pa bi ostalo enako 
kot je v RCC predlogu (220 
najnižje — 820 najvišje točke).

Na seji razširjenega stro
kovnega sveta (razen stalnih 
članov so bili še prisotni pred
sedniki DS ter predstavniki 
sindikata, ZK in mladine), 
20. septembra, je bil sprejet 
še peti predlog, ki je kombi
nacija prejšnjih predlogov. Ta 
vsebuje 51 razredov. Med prvi
mi tremi razredi je razlika 
5 točk, med drugimi tremi 6, 
itn. K vsakemu razredu je bi
lo prištetih še 20 točk.

Razred vrednost
razreda + 20 točk

1 180 200
2 185 205
3 190 210
4 195 215
5 201 221
6 207 227
7 213 233
8 220 240
9 227 247

10 234 254

11 242 262
12 250 270
13 258 278
14 267 287
15 276 296
16 285 305
17 295 315
18 305 325
19 315 335
20 326 346
21 337 357
22 348 368
23 360 380
24 372 392
25 384 404
26 397 417
27 410 430
28 423 443
29 237 457
30 451 471
31 465 485
32 480 500
33 495 525
34 510 530
35 526 546
36 542 562
37 558 578
38 575 595
39 592 612
40 609 629
41 627 647
42 645 665
43 663 683
44 682 702
45 701 721
46 720 740
47 740 760
48 760 780
49 780 800
50 800 820
51 820 840

Iz tega predloga je možno 
na prvi pogled ugotoviti, da je 
osebni dohodek tistih, ki so 
razporejeni v prvi razred 4000 
din (brez dodatka na delovno 
dobo in stalnost) in da razlike 
med razredi niso tako velike 
kot v RCC predlogu. Razpra
ve, ki je bila v zvezi s ne
tim predlogom in pripombe, 
ki so prispele, pričajo, da tudi 
ta varianta ni sprejemljiva za 
vse oziroma po mnenju neka
terih ni uporabljiva. Res je, 
da bo potrebno v tem predlo
gu še marsikaj spremeniti, po
sebno razmerja med posamez
nimi opravili, ki so bila s for
miranjem več razredov pone
kod porušena. Res pa ie še 
nekaj: nič nam ne bodo kori
stile razne spremembe, ki bi 
jih naj komisija vnesla v ta 
predlog (prispelih pripomb ie 
čez sto, jasno pa je, da vseh 
ne bo mogoče upoštevati), če 
ne bomo postali bolj kritični 
pri vrednoteniu svoiega dela 
in manj kritični pri vrednote
nju dela drugih. To se pravi, 
ko bomo znali ceniti de1 a dru
gih tako kot cenimo svoje, bo
mo verjetno lažje prišli do 
zaželjenega cilja. Samo: smo 
to sposobni? Zmoremo to?

P. F.2 6 14 25



ŽIVI DA „Posocje 79“
Kot predstavnica Zdra

vilišča Rogaška Slatina 
sem se tudi jaz udeležila 
ZMDA »POSOČJE 79«, za
to vam bom opisala pomen 
te akcije.

ZMDA »POSOČJE 79« 
se je začela na pobudo 
predsedstva RK ZSMS ta
koj po katastrofalnem po
tresu, ki je prizadel tol
minsko leta 1976. Briga
dirji so na tej akciji delali 
pretežno na odpravljanju 
posledic potresa. Prekriva
li so strehe, pomagali pri 
rušenju nevarnih objektov, 
pomagali občanom pri ob
navljanju poškodovanih 
domov. Akcija je bila 
spontan odnos solidarnosti 
mlade generacije z ljudmi 
na prizadetem področju. 
Kljub temu, da je bila ak
cija organizirana v izredno 
kratkem času, je dosegla 
velik uspeh in pomenila 
ponovno oživitev mladin
skega prostovoljnega dela 
na področju Tolminske. Is
tega leta je delala v Posoč
ju tudi specializirana bri
gada gradbincev iz cele 
Jugoslavije. Istega leta je 
bil sprejet sklep, da se ak
cija »Posočje« nadaljuje do 
leta 1980. Ta sklep je po
menil veliko pomoč mladih 
rok v razvoju Posočja.

V tretji izmeni ZMDA 
»POSOČJE 79« je sodelo
valo pet brigad: ORB Josif 
Josifovski iz Gevgelije, 
ORB Jožo Ščurla iz Zemu
na, ORB XI. dalmatinska 
udarna brigada iz Vrgorca, 
MDB Notranjski odred iz 
Cerknice in MDB XIV. di
vizija, katere organizator 
je OK ZSMS Šmarje pri 
Jelšah.

Brigade so delale na iz
kopu el. kablovoda, jarka 
za vodovod, na urejanju 
hudournikov in cest. Že na 
1. skupščini smo se odlo
čili za kolektivno delo — 
za delitev rezultatov na 
trasi. Delali smo vsi za 
enega, eden za vse. Vsak 
dan smo brigade izmenjale 
brigadirje (vsaka brigada 
je dala vsaki brigadi po 
dva brigadirja), to pa zara
di tega, da bi se med sabo 
čim bolje spoznali. Rezul
tate, dosežene na trasi smo 
sešteli in delili s 5 ter do
bili skupni procent vseh 
brigad. Takšen način dela 
se je izkazal za zelo pozi
tivnega. Takšno ocenjeva
nje se je preneslo tudi na 
področje interesne dejav
nosti. Prevladala je ocena, 
ki jo je na posameznem 
področju imelo več brigad. 
Kolektivno delo je poveča
lo samokritičnost komisij

in vseh brigadirjev in po
globilo odgovornost posa
meznika za čimbolj še de
lovne rezultate. Mladi iz 
petih brigad so potrdili 
svojo zrelost pri ocenjeva
nju samega sebe.

MDB »XIV. divizijo« je 
sestavljalo 38 brigadirjev, 
vendar smo to število do
segli, ko smo bili že pet 
dni na akciji, kar pomeni, 
da se delo v brigadi prve 
dni še ni dobro uteklo, saj 
vsak brigadir, ki je prvič 
na akciji, potrebuje nekaj 
časa, da se prilagodi. Štirje 
brigadirji so prišli iz po
bratene občine Arilje. Gle
de na to, da smo bili po 
fizični zmogljivosti šibka 
brigada, smo dosegli na 
delovišču izredno dobre re
zultate, kar pomeni, da so 
se vsi brigadirji maksimal
no trudili. Tudi na področ
ju interesnih dejavnosti 
smo dosegli odlične rezul
tate.

Brigada je osvojila vsa 
priznanja prve in druge 
dekade in dobila trak ak
cije. Kljub temu, da nas je 
bilo prisotnih malo starih 
brigadirjev, kljub temu, da 
smo prišli na akcijo z ne
popolno brigado in smo do
bivali brigadirje še ves te
den. To pomeni, da so vsi 
tisti, ki so prvič na akciji,

spoznali, zakaj mladinsko 
prostovoljno delo, da so se 
angažirali, kjer so se le 
mogli, da so prispevali k 
uspehu brigade. To pome
ni, da moramo v teh briga
dirjih iskati nove sile, da 
se ne ponovijo stari pro
blemi.

V brigadi je veliko dela 
in malo prostega časa, a 
nam mladim vse to ni mar. 
Mi hočemo in želimo dela
ti. Zakaj bi vso svojo mla
dostno energijo porabljali 
le za svoje dobro, za svojo 
zabavo, ko pa je še toliko 
stvari, ki jih je treba iz
boljšati, spremeniti.

Koliko krajev še nima 
cest, vodovoda, koliko lju
di še ne zna pisati in živeti 
tako kot drugi. Vsem tem 
moramo pomagati z vsemi 
svojimi mladimi močmi. 
Odpravljati moramo razli
ke med ljudmi in pomagati 
zaživeti boljše življenje. 
Ob vsem tem pa moramo 
biti tudi prijatelji med se
boj.

Gradili so naši očetje, 
gradimo mi, gradili, bodo 
tudi naši otroci — ne le ce
ste in vodovodne jarke, 
ampak tudi prijateljstvo, 
solidarnost, enakost, boga
stvo in enotnost — ljube
zen.

Kunstek Veronika

kulturni dom <3vana Cankarja
Do kraja leta 1980 bo do

bila Ljubljana in z njo Slo
venija največji in najsodob
nejši objekt za kulturne ma
nifestacije.

Začetna finančna sredstva 
v znesku okoli 65 starih mi
lijard dinarjev so zagotovili 
podpisniki družbenega dogo
vora: Mesto Ljubljana, SR 
Slovenija — Izvršni svet, iz
vršni sveti ljubljanskih ob
čin, Republiška konferenca, 
SZDL, Kulturna skupnost 
Slovenije, Gospodarska zbor
nica SRS, Ljubljanska kul
turna skupnost, RTV Lju
bljana, Ljubljanska banka, 
Iskra, SOZD Emona, Inve
sticijski zavod za izgradnjo 
Trga Revolucije v Ljubljani 
in Podjetje za PTT promet v 
Ljubljani.

Zaradi podražitev cen v 
gradbeništvu in razširitve

osnovne zasnove objekta, je 
bilo treba podpisati aneks k 
investicijskemu programu za 
novo ceno din 1,125.000.000 
(okoli 112 in pol milijarde 
starih din). Dom (KDIC) bi 
moral biti dograjen do za
četka leta 1981 in bi moral 
pričeti z rednim obratova
njem v letu 1982.

To bo velik sodobno 
opremljen objekt in izred
nega pomena za kulturno 
politično in delegatsko živ
ljenje Slovenije in Ljublja
ne.

Imel bo 38.872 m2 bruto 
etažnih površin, na katerih 
bo v štirih dvoranah 3.000 
sedežev. V objektu bodo še 
dodatne površine za javna 
zaklonišča, območno telefon
sko centralo s 16.000 pri
ključki, prostore za družbe
no prehrano, informacijski

center in še dvonamenski 
objekt za poslovne potrebe 
Iskre. Z navadenimi dodat
nimi prostori se bo površina 
dvignila na 47.621 m2, pre
dračunska vrednost pa na 
okoli 137 milijard starih di
narjev.

Nov, velik in sodobno 
opremljen kulturni dom je v 
sklopu prizadevanj za so
cializacijo kulture in umet
nosti celotne Slovenije in iz
redno pomembna pridobitev. 
KDIC prinaša novo možnost 
za uresničevanje in oplaja
nje kulturnih potreb in 
ustvarjalnosti celotnega slo
venskega ljudstva in vseh 
delovnih ljudi iz bratskih 
republik.

Danes je v prostorih in 
dvoranah, ki so bile zgraje
ne ob koncu 19. stoletja, ne

realno pričakovati celovito 
zadoščenje kulturnim potre
bam. Ta vrzel je bila za slo
venske kulturne razmere 
zadnjih desetletij čedalje 
bolj očita, z novim kultur
nim domom pa bo odprav
ljena. V Cankarjevem domu 
bo mogoče uveljaviti vrsto 
povsem novih programskih 
zamisli in nalog, ki bodo 
spodbudile nastajanje novih 
razmerij in drugačno orga
niziranost, če se bomo kot 
družba tako dogovorili. Nje
gov širši pomen se bo moral 
izraziti predvsem z nepretr
gano dostopnostjo progra
mov, ki se bodo uresničevali 
v dvoranah, slehernemu 
prebivalcu Slovenije. V 
KDIC bo potekala večina 
najpomembnejših vsenarod
nih političnih manifestacij, 

(Nadaljevanje na 8. strani)
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Resnično nas ni 
presenetilo

V cilju podružablj anja 
SLO in uresničevanja druž
bene samozaščite je bila 
letos prvič preizkusna va
ja pod nazivom NIČ NAS 
NE SME PRESENETITI — 
79.

To vseslovensko vajo 
smo izvedli v dneh 29. in 
30. septembra, v vseh de
lovnih sredinah in krajev
nih skupnostih. Zakaj ta 
vaja je dejansko presoja
nje sposobnosti civilnega 
dela prebivalstva ter druž
benopolitičnih organizacij, 
preizkus obrambno mobil
nih sposobnosti, oziroma 
kako se bomo ravnali, če 
resnično pride do kakršne 
koli krizne situacije, najsi 
bo to ob delovnih in na
ravnih nesrečah, ob sovraž
nem delovanju ali celo 
vojni. Kljub nekaterim po
manjkljivostim in neiz- 
najdljivostim pa je vaja v 
Zdravilišču uspela v celoti 
ter tudi dosegla svoj na
men.

Družbenopolitične orga
nizacije v TOZD in DSSS 
so o aktivnostih akcije 
NNNP-79 razpravljale že v 
aprilu in maju letos, o po
menu je bilo govora na 
zborih delovnih ljudi, tako 
da so na pripravah akcije 
sodelovali vsi zaposleni v 
Zdravilišču. Sestali so se 
odbori za LO in DS v 
TOZD in razpravljali o 
predpostavkah, na katerih 
so gradili obrambne aktiv
nosti oziroma hitrem in te
meljitem reševanju živ
ljenj ter družbenega in za
sebnega premoženja.

Odbor za LOVDS na 
ravni delovne organizacije 
je na svoji seji v začetku 
septembra sprejel program 
aktivnosti posameznih 
TOZD. Osnoval je koordi
nacijski odbor za sprem
ljanje akcije. TOZD Zdra
viliška dejavnost je v ak
ciji sodelovala bolj fik
tivno zaradi tega, ker so 
hoteli polni gostov. Da pa 
ne bi prišlo do nepotrebne 
panike, smo vse goste pi
smeno obvestili o vaji. Na
rodna zaščita pa je svoje 
delo temeljito opravila, saj

so njeni člani zavarovali 
objekte TOZD v obeh dneh 
akcije vse do njenega za
ključka.

Ob predpostavki eksplo
zije jeklenk plina CO* je 
Odbor za LO in DS TOZD 
Polnilnice izdelal program 
aktivnosti. Vaja je poteka
la v vzdušju resničnega 
dogodka, saj so vsi odgo
vorni resno vzeli svoje de
lo. Zlasti moram tu ome
niti, da je odbor ukrepal 
najhitreje in s polno mero 
odgovornosti, da so vsi de
javniki svoje naloge opra
vili hitro temeljito in od
govorno.

V TOZD Vzdrževalni de
javnosti je odbor za LO in 
DS svoje aktivnosti pro
gramiral ob predpostavki 
zračnega napada na kuril
nico, kjer je po napadu iz
bruhnil požar na cisterni 
napolnjeni z mazutom. Pra
vilno vodena akcija odbora 
za LO in DS TOZD ter hi
tro ukrepanje gasilcev ci
vilne zaščite, ki so požar 
pogasili, nam nedvomno 
pove, da je akcija bila iz
vedena z naj večjo mero 
odgovornosti in z vso res
nostjo.

Pripadniki CZ so svoje 
delo opravili temeljito, zla
sti enota za prvo medicin
sko pomoč in gasilska eno
ta. Enota za zatemnjeva- 
nje je po programu opra
vila nadzor med zatemnit
vijo v naših obratih, ki je 
delno uspela.

Pripadniki NZ v TOZD 
in DSSS so svoje naloge 
opravljali z vso resnostjo 
in odgovornostjo. Vsi ob
jekti v TOZD in DSSS so 
bili varovani. S patrolami 
pa smo zavarovali tudi šir
še območje Zdravilišča.

Kljub temu, da podobnih 
vaj doslej ni bilo, je vsak 
svojo natego opravil v pol
ni meri. Dejansko smo vi
deli, da ima vaja svoj po
men in ga je tudi dosegla. 
Ob sodelovanju vseh zapo
slenih in dobro sestavlje
nih programih aktivnosti 
nas resnično ne more nič 
presenetiti.

Perc Stane

Vključuje se v akcijo NNNP:

Paket rezervne hrane 
„Danes in jutri 84"

Z razvojem naše samou
pravne socialistične družbe 
smo dosegli tudi na področju 
graditve splošne ljudske ob
rambe in družbene samoza
ščite pomembne uspehe, 
predvsem zaradi dejstva, da 
je ljudska samoobramba se
stavni del človekovih samo
upravnih pravic in dolžnosti.

Eden izmed pomembnih 
dejavnikov v funkciji pre
skrbe je tudi akcija z geslom 
»Danes in jutri 84«, saj prak
tično rešuje eno izmed po
membnejših nalog ljudske 
obrambe in družbene samo
zaščite, to je zagotovitev mi
nimalne rezerve živil v vsa
kem gospodinjstvu.

Znanstveno-sociološke u- 
gotovitve so pokazale, da so 
rezerve prehrane predvsem 
v večjih urbaniziranih sta
novanjskih soseskah, glede 
na nov način preskrbe in 
prehrambene navade neza
dostne, in ne zagotavljajo 
niti najnujnejše prehrane 
družin v izjemnih situacijah.

Temeljni element, ki izha
ja iz izkušenj in načel NOB 
in daje celovitosti sistema 
ljudske obrambe in družbe
ne samozaščite specifičen 
povdarek, je človek, delavec 
in občan, edini, ki se lahko 
v organiziranih in priprav
ljenih akcijah bori tudi proti 
moderni vojaški tehniki in 
premaguje s svojo voljo in 
sposobnostjo tudi največje 
elementarne stihije.

Prav zaradi tega je pre
hrana in preskrba prebival
stva bistven element v le
tošnji republiški akciji »Nič 
nas ne sme presenetiti«, ki s 
preverjanjem obrambne spo
sobnosti naprav in priprav
ljenostjo delovnih ljudi in 
občanov na izredne življenj
ske situacije doživlja vrh 
svojih akcij prav v septem
bru letos.

Ta sistem aktivnosti je v 
delovni organizaciji HP Ko
linska časovno pogojeval tu
di pospešeno proizvodnjo in 
sestavo paketa rezervne pre
hrane v temeljni organizaci
ji Slovenj Gradec, ki se bo 
z začetkom proizvodnje v 
septembru letošnjega leta 
vključila v akcijo NNNP.

Vsebina paketa rezervne 
hrane »Danes in jutri 84« 
omogoča kompletno prehra
no štiričlanski družini po 3

obroke za 7 dni. 7 dni krat 
3 obroke krat 4 osebe = 84 
z obroki suhega sadja, mle
ka in vitamina C.

Pri sestavi paketa so stro
kovnjaki upoštevali pred
vsem biološko vrednost jedi, 
obliko in hitrost priprave je
di oz. obrokov. Paket je pri
meren tudi za manjše druži
ne, saj so konzerve 2-porcij- 
ske. Paket tehta 25 kg.

Prehrambeni paket, ki vse
buje 45 izdelkov prehram
bene industrije Jugoslavije, 
je sestavljen tako, da zado
voljuje dnevne fiziološke 
potrebe tako po kalorični 
kot nutritivni plati. Dnevni 
obrok (na osebo) ima kalo
rično vrednost 1900 kalorij 
in vsebuje 55 g beljakovin 
poleg ogljikovih hidratov, 
mineralov in vitaminov, ka
terih kalorična vrednost 
povsem zadošča potrebam 
organizma.

Jedi, vsebovane v paketu, 
bodo uporabne najmanj leto 
dni, nekateri izdelki tudi 
dlje, tako da bo družina pre
hrambeni paket postopoma 
obnavljala. Cena paketa je 
1.050,00 din, pri čemer so 
posamični izdelki v paketu 
približno 20 %> nižji od ma
loprodajnih cen.

Da bi delovnim ljudem in 
občanom čimbolj poenosta
vili nakup paketa »Danes in 
jutri 84«, sta Zveza sindika
tov in SZDL, kot temeljna 
nosilca in politična dejavni
ka na področju uresničeva
nja ljudske obrambe in druž
bene samozaščite, ustvarila 
skupno z delovno organiza
cijo HK Kolinska možnost 
obračuna plačevanja paketa 
v 4 obrokih brez obresti. 
Namen paketa se kaže torej 
predvsem v ustvarjanju po
trebnih zalog hrane v pri
meru vojne in elementarnih 
nesreč. Predvsem za premo
stitev teh težav pri preskrbi 
z živili je nujno, da si vsaka 
družina sprotno zagotavlja 
zalogo živil.

S svojo neuvrščeno zuna
njo politiko in vzglednim 
ravnanjem na področju 
mednarodne solidarnosti in 
vzajemne pomoči bo naša 
samoupravna skupnost daja
la pomoč tudi drugim naro
dom, ki jih prizadenejo huj
še elementarne nesreče.

Glasilo HP Kolinska



Usmerjeno 
izobraževanje 
v gostinstvu

Bodoče usmerjeno izobraže
vanje v gostinstvu, ki naj bi 
se začelo v jeseni prihodnjega 
leta, vzbuja različne komen
tarje, posebno pri gostincih 
samih.

Spremembe, ki se priprav
ljajo, so precejšnje. Ena naj
več j ih in najpomembnejših je 
prav gotovo celoletno šolanje 
gostinskega kadra. Poudarek 
je dan na splošno izobraže
valnih predmetih, saj je v 
prvem oziroma drugem letni
ku le 14 dni proizvodnega de
la. V tretjem letniku se čas 
proizvodnega dela v šolskih 
delavnicah OZD poveča na 
dvajset tednov.

Če računamo, da je v vsa
kem letniku načrtovano 40 te
dnov pouka, ostane učencu še 
nadaljnjih 12 tednov ali ca. 
84 dni. Učenec bo imel zago
tovljen letni dopust v pred
pisani meri, ostali čas pa bo 
na razpolago OZD.

Samo 14 dni proizvodnega 
dela v 1. in 2. letniku ter 20 
tednov v tretjem onemogoča 
pokrivanje potreb po delavcih 
v OZD z učenci. Po drugi 
strani pa tudi ne moremo 
pričakovati od učenca s tako 
kratkim časom proizvodnega 
dela večjega aktivnega zna
nja na svojem področju.

Izobraževalni program bo 
dajal bodočemu gostincu več 
teoretičnega znanja in večjo 
podlago za nadaljevanje izo
braževanja v gostinski stroki. 
Kar pa zadeva prakso, si bo 
bodoči gostinski delavec mo
ral nabirati izkušnje po šola
nju s pripravniškim delom.

Po uspešno končanem dvo
letnem šolanju si bo učenec 
pridobil naziv pomočnika, ra
zen na področju recepcije, kjer 
šolanje traja tri leta. Tretje 
leto šolanja za poklic nata
karja ali kuharja daje kvali
fikacijo. Noviteta je nadalje
vanje šolanja za poklic teh
nika strežbe, kuharstva, turiz
ma ali gostinstva, ki traja eno 
leto in daje skupno štiriletni 
ciklus popolne srednje šole, za 
razliko od sedanje prakse, 
kjer traja šolanje za isti po
klic pet let.

Noviteta so tudi strožji po
goji za vpis v tretji letnik. Po
goj za vpis je uspešno oprav
ljen drugi letnik, uspešno 
opravljen predpisan učni na
črt tujega jezika za prvi ter 
drugi letnik in prav dobra 
ocena iz strežbe oziroma ku
harstva. Za vpis v četrti let
nik sta potrebni poleg uspešno 
končanega tretjega letnika še 
dve prav dobri oceni iz stro
kovnih predmetov odgovarja
joče smeri.

Največja dilema, ki izhaja 
iz novega načina, je prav go
tovo kratek čas proizvodnega 
dela v OZD, iz katere učenec 
izhaja. -

Prav gotovo spretnega in 
popolnoma usposobljenega go

stinskega delavca iz šole ne 
bomo dobili. Zakon o usmer
jenem izobraževanju bo v 
osnovi rešil vprašanje o pri
pravniškem delu, ki naj bi do
polnilo v šoli pridobljeno zna
nje. Dosedanja praksa je po
kazala, da je izobraževanje 
gostinskega učenca več ali 
manj stihijsko in prepuščeno 
posameznim šefom ali poslo
vodjem, ki so med ostalim iz
obraževali mlade ljudi na na
čin in po potrebah posamez
nega obrata ali poslovodstva. 
Tako se posebno v majhnih 
obratih učenci sicer v zelo 
kratkem času pridobili zado
voljivo znanje, s katerim so 
opravljali svoje delo iz dneva 
v dan, raznih fines svojega 
poklica pa nismo spoznali.

Pri novem načinu izobraže
vanja naj bi se praktično delo 
izvajalo bolj aktivno in jedr
nato, in sicer s strani OZD 
postavljenimi ljudmi, ki se 
bodo ukvarjali z izobraževa
njem učencev. Tudi tu obstaja 
dilema, ali naj se v OZD po
stavijo ljudje, ki bodo za svo
je delo odgovorni šoli in bodo 
od šole tudi prejemali osebni 
dohodek. V vsakem primeru 
pa bo potrebno za mentorje 
v OZD organizirati kratke se
minarje.

V primeru, da šola svoj pro
gram izvede, OZD pa sodelu
je z vsemi svojimi močmi, bo
mo kljub kratki praksi v treh 
letih dobili usposobljenega go
stinskega delavca, ki bo uspe
šno opravljal delo v normal
nih delovnih pogojih. Če bo 
imel normalne delovne pogo
je, bo verjetno tudi ostal v 
svojem poklicu. Če pa mu bo
mo naprtili poleg že tako ne- 
reguliranega delovnega časa 
in osebnega dohodka, ki ni 
ravno sijajen, še nenormalne 
delovne pogoje, mu vsa pra
ksa in znanje ne bosta poma
gala. Zaradi precej boljše pod
lage znanja pa bo še hitreje 
zapustil gostinstvo kot ga je 
doslej.

Zaradi pomanjkanja gostin
skega kadra se pripravlja šir
ša akcija propagiranja za go
stinske poklice po šolah in 
vseh ostalih področjih. Propa
giranje naj bi izpeljali s pro
spekti, diapozitivi itd., začelo 
pa naj bi se že v osnovnih 
šolah.

Možnost, ki je še nihče ni 
izkoristil, obstaja tudi v OZD. 
Naj novejša praksa v naši druž
bi je, da se učenci zadnjih let
nikov osnovne šole vključuje
jo v proizvodno delo. To velja 
predvsem za čas letnih počit
nic. Zakaj ne bi v tem času 
dveh mesecev, ko je tudi pri 
nas naj večja sezona, honorar
no zaposlili nekaj boljših 
učencev v naše boljše hotele, 
oziroma recepcije kot kurirje, 
prenašalce prtljage, paže itd. 
Ta mladina naj bi v ličnih

(Nadaljevanje na 8. strani)

\ Partijski pomnik

Ob-40 letnici 
partijske 

konference
Konec leta 1939 je bila druga konferenca KPS v 

Joštovem mlinu v Medlogu pri Celju.
Osrednja proslava te obletnice je bila 22. septem

bra letos. Poglejmo malo v zgodovino tega mlina. Že 
za celjskega grofa Friderika je bil tam nekje mlin. 
Pred drugo svetovno vojno je bil mlinar v Medlogu 
v velikem in novem mlinu Melhior Jošt. V mlinu je 
bila v drugem nadstropju soba, kjer so se sestajali 
komunisti. To je bila pravzaprav Vrunčeva soba, ime
novana »Kominterna«. V knjižni omari je bil Kapital, 
na steni pa Marxova slika. V mlinu so bili pogosto 
Franc Leskošek-Luka, Milan Apih, France O nič, Peter 
Stante-Skala, Miloš Zidanšek, Slavko Šlander, Dušan 
Finžgar, Grčar in drugi. Ko je bila za Silvestrovo 1939 
partijska konferenca v mlinu in jo je vodil Edvard 
Kardelj, se je zbralo 120 delegatov. Prihajali so iz 
vseh strani, velika večina prav po Vrunčevi poti ob 
Ložnici. Joštovi so vse svoje ljudi poslali domov na 
dopust, sami pa so šli silvestrovat v Celje.

Joštov mlin v Medlogu pri Celju, kjer je bila leta 1939 
druga konferenca KPS

V mlinu je tekla tudi tekstilna proizvodnja. Tudi 
Vrunč je tkal. Izdelovali so rjuhe, brisače, zavese in 
jih kar dobro prodajali. Vsak komunist, ki je prišel 
v mlin po odsluženju robije, je dobil pri Joštovih 
kruh.

Maja 1941 je bila na mlinu rdeča zastava. Obesil jo 
je Vrunč. Po vojni se je Melč (Melhior Jošt) vrnil do
mov v svoje stanovanje v mlinu. Mlin je prevzelo 
mlinsko podjetje, nato pa Veležitar.

Pozneje so mlinske stroje demontirali in jih pre
selili v Slovenjske Konjice. Mnogo je bilo v Celju 
govorjenja, da bo mlin služil za zgodovinski arhiv. 
V dogovoru z Zavodom za spomeniško varstvo v Celju 
in Muzeju revolucije bo v mlinu urejena spominska 
soba v pritličnem delu stavbe, kjer bo razstavljeno 
nekaj predmetov, predvsem faksimile dokumentov o 
tistem času, ko je potekalo v mlinu partijsko delo, ko 
so se pod streho zadrževali prekaljeni komunisti.

Do proslave je bila obnovljena streha in fasada ter 
urejeno okolje. Joštov mlin, »rdeči mlin« v Medlogu, 
bo ostal prihodnjim rodovom kot simbol boja za vse, 
kar je bilo napredno.

(Monitor 12/79)

5

V
R

EL
C

I



V
R

EL
C

I

6

Iz zapisnikov odbora za družbeni standard
Na 11. seji Odbora za druž

beni standard, ki je bila 22. 8. 
1979, je odbor sestavil predlog 
razdelitve stanovanj in obrav
naval nekaj vlog.

Predlog za razdelitev je bil 
naslednji:

— garsonjera št. 10 v novem 
stanovanjskem bloku št. 42 v 
Ratanski vasi naj se dodeli 
Paš Radmili — TOZD zdrav
stvena dejavnost;

— enosobno stanovanje, ka
terega je dosedaj uporabljala 
družina Roksandič v stano
vanjskem bloku v Zupančiče
vi ulici št. 5, naj se dodeli 
Ogrizek Slavku in Mariji, ki 
trenutno z otrokom stanujeta 
v personalni sobi Hotela Bo
hor;

— garsonjera št. 4 v novem 
stanovanjskem bloku št. 42 v 
Ratanski vasi naj se dodeli 
Halužan Anici iz DSSS — za
časno, in se smatra kot ka
drovsko stanovanje.

Predlog je bil razgrnjen do 
31. 8. 1979 brez pripomb.

Polajžer Cilki — TOZD 
zdravstvena dejavnost, se odo
bri zdravljenje v Atomskih 
Toplicah.

Kitak Gordani — DSSS se 
odobri plačilo hrane in stano
vanja za čas zdravljenja v 
Zdravilišču Laško.

Na 12. seji dne 13. 9. 1979 je 
Odbor obravnaval razpis pro
stih stanovanj in točko «raz- 
no«.

Ingrad Rogaška Slatina nam 
je ponudil v nakup še dve 
3-sobni stanovanji, seveda če 
smo interesenti. Po vsestran
ski proučitvi je za naše po
trebe zelo interesantno trisob
no stanovanje, predvsem za
radi namestitve zdravnika, ker 
ga že po dveh razpisih nismo 
mogli dobiti. Tudi nekaj sred
stev za nakup stanovanj ima
mo še na voljo, zato je odbor 
mnenja, da se stanovanja ku
pijo. Stanovanja so že vselji
va, in sicer v bloku, ki je bil 
zgrajen v letošnjem letu, to je 
42-stanovanjski blok.

Na 10. seji odbora je bil 
sprejet sklep, da ostane stano
vanje dr. Odra še naprej pro
sto za kadrovske potrebe — 
zdravnika. Ker se na razpis 
za zdravnika ni nihče prigla
sil, je boljše, če ostane prosto 
3-sobno stanovanje, stanova
nje, ki ga je izpraznil dr. Oder, 
pa razpišemo kot prosto. Ta
ko se razpišejo naslednja pro
sta stanovanja:

— 1 trisobno stanovanje v 
stanovanjskem bloku št. 42 
A-ll/III in

— 2 dvosobni stanovanji, in 
sicer eno v stanovanjskem blo
ku Celjska c. št. 41, stanova
nje št. 7/II v izmeri 54 m2 in 
drugo v stanovanjskem bloku 
— Kozjanskega odreda — sta
novanje št. B-II/25 v izmeri 
58 m2.

Interesenti za dodelitev sta
novanj naj se priglasijo na 
razpis do 28. 9. 1979.

K društvu invalidov Roga
ška Slatina pristopimo kot po
krovitelji ob 10-obletnici ob
stoja društva in jim v ta na
men odobrimo prispevek v 
znesku 15.000 din.

Rdečemu križu Rogaška Sla
tina odobrimo 5000 din kot po
moč pri organiziranju pogo
stitve starostnikov Krajevne 
skupnosti Rogaška Slatina.

Na 13. seji, dne 1.10. 1979, 
je odbor sestavil predlog raz
delitve stanovanj v zvezi z 
razpisanimi stanovanji. Ob
ravnaval je tudi nekaj vlog 
pod točko »razno«.

Ker se sredstva za stano
vanjsko izgradnjo stekajo iz 
vseh TOZD in DSSS v stano
vanjski fond v okviru delov
ne organizacije, je prav, da se 
pri predlogu razdelitve stano
vanj upoštevajo vsi TOZD po 
potrebi. Zato naj bi iz vlože
nih prošenj za stanovanje — 
prav tako naj se tudi upošte
va vrstni red — prišli v po
štev za dodelitev naslednji de
lavci:

— trisobno stanovanje v 
stanovanjskem bloku št. 42-

Realizacija mineralne vode za čas 
januar-avgust 1979

(v 000 steki.)

ORGANIZACIJA januar do januar do 
avgust 1978 avgust 1979 Index

»Radenska« 126.577 134.706 106,42
»Bukovačka banja« 67.596 67.229 99,46
»Rogaška« 22.495 26.014 115,64
»Vrnjci« 20.672 19.317 93,45
»Jamnica« 39.330 43.899 111,62
»Milan toplica« 7.925 9.983 125,97
»Palanački kiseljak« 7.267 7.716 106,18
»Sarajevski kiseljak« 9.525 10.876 114,18
»Pelisterka« 5.045 4.625 91,67
»Skopljanka« 1.889 1.618 85,65
»Terme lipik« 13.203 14.637 110,86
»Minakva« 1.997 2.178 109,06
»Križevci« 761 884 116,16
»Heba« 8.706 11.540 132,55
»Klokot« 3.779 3.517 92,58

Skupaj: 336.787 358.739 106,52

A-ll/III naj se dodeli tovari
šu Dosedla Jožetu in Albini, 
TOZD Polnilnica in TOZD 
Zdravstvena dejavnost;

— dvosobno stanovanje v 
stanovanjskem bloku Kozjan
skega odreda — stanovanje št. 
B-II/25 naj se dodeli tovari
šici Murk Veri — TOZD 
Zdravstvena dejavnost;

— dvosobno stanovanje v
stanovanjskem bloku Celjska 
cesta št. 41 — stanovanje
št. 7/II naj se dodeli Kampuš 
Dragu in Alojziji TOZD Vzdr
ževalna dejavnost;

— enosobno stanovanje v 
Stritarjevi ul. št. 2, katerega 
zasedata tov. Dosedla Jože in 
Albina, naj se dodeli tov. Jan- 
žek Martini, TOZD Zdravstve
na dejavnost;

— enosobno stanovanje v 
stanovanjskem bloku Kozjan
skega odreda št. 15, katerega 
zaseda tov. Kampuš Drago in 
Alojzija št. B-I/20, naj se do
deli tov. Gramec Gordani — 
TOZD Zdravstvena dejavnost;

— garsonjera v stanovanj
skem bloku Stritarjeva ulica 
2, katero zaseda tov. Janžek 
Martina, naj se dodeli tovari
šu Ferlež Branku — TOZD 
Vzdrževalna dejavnost;

Predlog za razdelitev stano
vanj ostane razgrnjen do 10. 
oktobra 1979.

Na 12. seji smo Društvu in
validov Slatina odobrili pomoč 
oz. prispevek v znesku 15.000 
din za pokroviteljstvo. Ponov
no so se predstavniki Društva 
obrnili s prošnjo, da prispeva
mo še 5000 din, ker jim je za

celotno prireditev ob 10-oblet
nici zmanjkalo finančnih sred
stev. Predložili so tudi obra
čun iz katerega je razvidno, 
da jim manjka fin. sredstev za 
15.000 din. Odbor je soglasno 
odobril še 5000 din.

V lanskem letu smo bili po
krovitelji pri razvitju prapora 
Gasilskemu društvu Kozje. Ob 
tej priložnosti bi morali kuni- 
ti tudi pripadajoči trak. Ker 
ga nismo, se obračajo na nas 
s prošnjo, da prispevamo še 
1000 din za nakup traku. Od
bor soglasno odobri še 1000 
din za nakup traku.

Sajko Vinku se odobri spre
memba kraja zdravljenja in 
sicer namesto Zdravilišča La
ško Zdravilišče Radenci, ker 
se zaradi bolezni srca v laški 
vodi ne sme kopati.

Slovenskemu kulturnemu 
društvu Triglav v Miinchenu 
se odobri finančna pomoč v 
znesku 1500 din. Društvo bo 
ob kulturni prireditvi 110. ob
letnice smrti S. Jenka izdalo 
slovensko brošuro.

V zvezi z letovanjem naših 
delavcev v prihodnjem letu 
naj organizator zbere ponud
be od več krajev iz Dalmacije 
in Istre. Odločili se bomo za 
najugodnejše kraje za letova
nje in istočasno sklenili z nji
mi aranžmaje za drugo leto.

Razredni skupnosti ESŠ — 
oddelek za odrasle v Rogaški 
Slatini — se odobri 1000 din 
za organizacijo zaključka šo
lanja za naše delavke in sicer 
Šprajc Marjeto, Gaberšek Ma
rijo, Škrabiin Zdenko, Gugal j 
Marto in Berglez Marijo. Z. E.

Turistični promet v Sloveniji 
v obdobju januar-avgust 1979

Slovenija je realizirala v osmih mesecih letošnjega leta na
slednji turistični promet:

Struktura
I.-VIII. 78 I.-VIII. 79 indeks V

1978
e/o

1979

GOSTI:
skupaj 1,752.520 1,774.386 101 100,0 100,0
domači 1,086.940 1,157.852 107 62,0 65,3
tuji 665.580 616.534 93 38,0 34,7

PRENOČITVE:
skupaj 5,526.519 5,924.755 107 100,0 100,0
domače 3,455.941 3,850.096 111 62,5 65,0
tuje 2,070.578 2,074.659 100 37,5 35,0

V primerjavi z lanskoletnimi turističnimi rezultati se je šte
vilo vseh prenočitev v osmih mesecih letos povečalo za 7 %>, 
predvsem na račun večjega števila domačih gostov, medtem ko 
je pri zmanjšanem številu tujih gostov ostalo število inozemskih 
prenočitev na indeksu 100; povprečna doba bivanja inozemskih 
gostov je zato porasla od 3,1 na 3,4 dni. Razmerje med doma
čim in inozemskim turističnim prometom pa kaže, da se delež 
inozemskega turističnega prometa zmanjšuje in delež domačega 
povečuje.

Za ilustracijo navajamo statistične podatke o turističnem 
prometu v Jugoslaviji in v Sloveniji za obdobje januar—julij 
1979.

ŠTEVILO PRENOČITEV OD I,—VII. 1979

V SFRJ Indeks I,—VII 
I,—VII. Indeks V SRS

Skupaj 44,437.634 96 96 4,623.206 109
Domače 27,076.283 97 3,159.540 112
Tuje 17,361.351 94 1,463.666 101



KADROVSKE NOVICE
V mesecu avgustu in septembru 1979 so sklenili delovno raz

merje v Zdravilišču naslednji delavci:

TOZD ZDRAVILIŠKA DEJAVNOST

Datum
sprejema Dela in naloge

Restavracije 
Volavšek Zinka, 1. 8.1979 Pomoč pri pripravi jedil in

Zidanšek Slavica, 1. 8. 1979

priprava manj zahtevnih jedil; 
določen čas;
Pomoč pri pripravi jedil in

Matej uš Bariča, 15. 8. 1979

priprava manj zahtevnih jedil, 
določen čas;
Pomoč pri pripravi jedil in

Drofenik Marta, 15. 8.1979

priprava manj zahtevnih jedil, 
določen čas;
kontrolor — pripravnik, nedo-

Čoh Anton, 21.9. 1979
ločen čas;
priprava vseh vrst jedi, vrnil

Solman Josip, 21.9. 1979
iz JLA;
strežba in obračun gostinskih

Žumer Edi, 26. 9. 1979
storitev, nedoločen čas; 
strežba in obračun gostinskih

Hoteli
Dimeč Marjana, 18. 8. 1979

storitev, nedoločen čas;

pomoč pri pospravljanju ho-

Žerak Kristina, 16. 8. 1979
telskih sob, za določen čas; 
pomoč pri pospravljanju ho-

Denzič Terezija, 12. 9. 1979
telskih sob, za določen čas; 
šef recepcije Donat — pri-

Zdravstvo
Petek Mirica,

l

13. 8. 1979

pravnik, nedoločen čas.

medicinska sestra — priprav-

Strašek Cvetka, 16. 8. 1979
nik, nedoločen čas; 
medicinska sestra — priprav-

Žgajner Silva, 1. 9. 1979
nik, nedoločen čas; 
daktilograf — pripravnik, ne-

Klasič Milan, 1. 9. 1979
določen čas;
oskrbovalec perila, določen

TOZD POLNILNICA
Tkalčevič Franjo, 10. 8.1979

čas.

šofer v založnem skladišču

Samec Željko, 13. 8. 1979
Zagreb, nedoločen čas; 
skladiščni delavec, nedoločen

Žgajner Franc, 16. 8. 1979
čas;
ključavničar, nedoločen čas.

TOZD VZDRŽEVALNA DEJAVNOST
Korez Florjan, 1. 8. 1979 opravljanje zidarskih del, do

ločen čas;
Škrabi Gabrijel, 1. 8. 1979 opravljanje slikopleskarskih

Pavič Milan, 2. 8. 1979
del, določen čas; 
opravljanje vrtnarskih del,

Cerovski Janez, 16. 8.1979
nedoločen čas;
opravljanje vseh elektrikar-

Toplikar Danijel 16. 9. 1979
skih del, nedoločen čas; 
opravljanje vseh elektrikar-
skih del, vrnil iz JLA. 

DELOVNA SKUPNOST SKUPNIH SLUŽB
Koražija Vida, 7. 8. 1979 opravljanje enostavnejših del

Perc Stanislava, 27. 8. 1979

v fakturnem oddelku, nedolo
čen čas;
opravljanje enostavnejših del

Završnik Boris, 1. 9. 1979

v embalažnem oddelku, nedo
ločen čas;
pripravljanje normativnih

Prah Antonija, 1. 9.1979
aktov, nedoločen čas; 
obračun osebnih dohodkov, ne-

Tkavc Marjetka, 1. 9. 1979
določen čas;
opravljanje enostavnejših del

Plohl Elizabeta, 16. 9. 1979

v materialnem knjigovodstvu, 
nedoločen čas;
evidenca in administracija pli-
na C02, nedoločen čas.

Delovno razmerje je prenehalo naslednjim delavcem:

Datum
prenehanja Dela in naloge

TOZD ZDRAVILIŠKA DEJAVNOST 
Restavracije
Turnšek Berti, 7. 8. 1979

Markovinovič Stanki, 7. 8.1979 

Kunstič Dragotinu, 10. 8.1979

enostavna strežba in obračun, 
sporazumno;
priprava vseh vrst jedi, spo
razumno;
pripravljanje vseh vrst jedi, 
samostojno zapustil delo;

/O ljubljanska banka
Splošna banka Celje

ob 31. oktobru - svetovnem dnevu 
varčevanja čestitamo vsem varčevalcem 
in se zahvaljujemo za sodelovanje

Bratuš Erihu, 10. 9.1979

Špiljak Fricu, 11. 9.1979

Volavšek Zinki, 4. 9. 1979

Strašek Simonu, 3. 9.1979

Hoteli
Dimeč Marjani, 4. 9.1979

Zdravstvo
Vidic Francu, 29. 8. 1979

TOZD POLNILNICA
Durovič Zoranu,

Podhraški Borisu, 
Kitak Alojzu, 
Žlajner Francu,

Kubale Ferdinandu,

Završnik Ivanu,

Cerovski Zdenki,

Tkalec Mariji,

Sekirnik Francu,

Gluhak Josipu,

Križan Francu,

Humski Miroslavu,

Pernek Mariji,

11. 8. 1979

28. 8.1979 
7. 8. 1979 

10. 9. 1979

5. 9.1979

3. 9. 1979

24. 9. 1979

17. 9. 1979

28. 9. 1979

20. 9. 1979

28. 9. 1979

24. 9. 1979

29.9. 1979

strežba in obračun gostinskih 
storitev, v JLA; 
strežba in obračun gostinskih 
storitev, v JLA; 
pomoč pri pripravi jedil in 
priprava manj zahtevnih jedil, 
ni uspešno opravila poskusne
ga dela;
priprava vseh vrst jedil, sa
movoljno zapustil delo.

pomoč pri pospravljanju ho
telskih sob, samovoljno zapu
stila delo.

rentgenski tehnik, starostno 
upokojen.

skladiščni delavec v skladišču 
Zagreb, sezonska zaposlitev; 
skladiščni delavec, v JLA; 
skladiščni delavec, v JLA; 
opravljanje ključavničarskih 
del, v JLA;
skladiščni delavec — samo
voljno zapustil delo; 
skladiščni delavec — samo
voljno zapustil delo; 
razkladanj e-prebiranje, samo
voljno zapustila delo; 
razkladanj e-prebiranj e, samo
voljno zapustila delo; 
skladiščni delavec — sezonska 
zaposlitev;
skladiščni delavec — sezonska 
zaposlitev;
skladiščni delavec — sezonska 
zaposlitev;
skladiščni delavec — sezonska 
zaposlitev;
razkladanj e-prebiranj e, sezon
ska zaposlitev; 7
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Šport in rekreacija 
naših delavcev

Športnorekreativna dejav
nost se v naši delovni organi
zaciji vidno izboljšuje.

V letu 1978 se je športnore- 
kreativno udejstvovalo 30 °/o 
zaposlenih, letos v prvih deve
tih mesecih pa 40 %>. Tak po
rast je pripisati predvsem do
bro zastavljenemu programu 
in finančnim sredstvom, kate
re imamo letos na razpolago. 
Masovna rekreacija se odvija 
v plavanju, kegljanju, tenisu, 
namiznem tenisu, šahu in dru
gih oblikah. Tekmovalni del 
oziroma rekreacija na šport
nem področju pa zajema pred
vsem mali nogomet, kegljanje, 
streljanje z zračno puško, šah, 
namizni tenis, vlečenje vrvi in 
druge oblike. Pred nami so v 
jesenskem delu še naslednja

HUMOR
V ordinaciji

»Ali ne veste, da or- 
diniram le do 13. ure?«

»Jaz vem. Tega pa ne 
ve pes, ki me je ugriz
nil po tem času.«

Shujševalna
Zdravnik: »Ali čutite 

po treh tednih shujše
valne kure kakšno izgi
nitev?«

Pacient: »Da. Izginila 
mi je dobra volja.«

Na meji
»Ali lahko dokažete, 

da je ta gospa vaša že
na?«

Mož: »Zelo hvaležen 
vam bom, če mi vi do
kažete, da to ni.«

t
Carinska

»Se lahko identifici
rate?«

Ko se je vprašani po
gledal v žepno ogledalo, 
je rekel: »Da, to sem 
jaz.«

Sposojena
Štorklja in štrk sta se 

vzela. Ker ni bilo na
raščaja, ju je pokarala 
tašča štorklja: »Kaj pa 
vidva čakata? Ali mi
slita, da vama bo štork
lja prinesla otroke!«

VRELCI — glasilo delavcev Zdravilišča 
Rogaška Slatina. Izdajajo ga delavski sveti 
vseh TOZD In SDS Zdravilišča. Izhaja 
mesečno v nakladi 750 izvodov in ga pre
jemajo vsi člani delovne skupnosti brez
plačno. Ureja ga uredniški odbor. Glavni 
in odgovorni urednik; Stane Cujež. Tisk 
in klišeji: ČGP Mariborski tisk. Glasilo 
je oproščeno temeljnega davka od prometa 
proizvodov na osnovi mnenja republiškega 
sekretarja za informacije.

tekmovanja: v krosu, košarki, 
kegljanju, streljanju in šahu. 
Večji športni manifestaciji pa 
sta vsekakor igre mineralcev 
Jugoslavije in gostinski zbor 
Slovenije. Na obe se priprav
ljamo z naj večjo športno od
govornostjo.

Predvsem moram tu omeni
ti požrtvovalnost športnikov 
iz TOZD Polnilnica, nekaterih 
iz Zdraviliške dejavnosti in iz 
Vzdrževalne dejavnosti, ki se 
redno športno udeležujejo in 
dosegajo tudi vidne rezultate. 
Za mali nogomet imamo dve 
ekipi in sicer ekipo Polnilni
ce, ki je na DŠI zasedla II. 
mesto in ekipo, ki jo sestav
ljajo športniki TOZD I in 
TOZD III, ki je zasedla III. 
mesto na DŠI. Namiznoteni
ška ekipa je na III. mestu, ke
gljaška ekipa je na I. mestu. 
Druge ekipe pa so razvrščene 
od III. do IV. mesta. Ekipa za 
vleko vrvi je na II. mestu. 
Imeli smo tudi več tekmovanj 
med obrati. Zlasti v TOZD 
Zdraviliška dejavnost, kjer so 
igrali mali nogomet med ku
harji, natakarji in zdravstve
nimi delavci. Niso toliko po
membni rezultati, kot to, da 
se športnih manifestacij ude
ležuje čim večje število zapo
slenih, da tudi na tak način 
širimo in gojimo pristne med
sebojne odnose.

S. P.

(Nadaljevanje s 5. strani) 
uniformah nudila manjše uslu
ge gostom, pridobivala vpo
gled v poklice, izboljšala ka
kovost gostinskih storitev ter 
hkrati olajšala že tako prena
polnjen delovni čas naših lju
di v recepcijah.

Že leta se vpisujejo v go
stinske šole učenci, ki so od
padli na ostalih šolah. Ti po
navadi nimajo prevelikega in
teresa za gostinstvo. Posebno 
je to izrazito pri natakar!ih. 
Primer je dislocirani obrat 
Gostinske šole Celje Slovenj 
Gradec, kjer se je poleg dveh 
oddelkov kuharjev vpisal eden 
edini natakar.

Tudi sama Gostinska šola 
Celje beleži nadaljnji padec 
vpisa. Od planiranih 220 se je 
vpisalo 190 učencev. Seveda je 
tudi tu število kuharjev na
sproti natakarjem v veliki ve
čini.

Zanimanje za recepcijo je 
večje, vendar tega poklica do 
sedaj šole niso izobraževale 
izločenega od ostalih.

Če vzamemo usmerjeno izo
braževanje in vse posledice, ki 
izhajajo iz njega, pridemo do 
zaključka, da je novi način 
pozitiven. Doživel bo seveda 
marsikatero spremembo, saj 
je vse skupaj zasnovano v teo
riji, praksa pa bo pokazala 
pomanjkljivosti. Pri osnutku 
pa se vendarle kažejo pozitiv
ne osnove, leto 1980 je bilzu 
in na nas vseh je, da ga pod
premo in pomagamo izpeljati.

Marjan Zor jan
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1 ^Mednarodno | 
I leio oiroka’79 I

Vsako leto se rodi okrog 
dva milijona otrok s pre
nizko obporodno težo, ve
čina teh seveda v neraz
vitih deželah. Razmerje 
med ustrezno in prenizko 
obporodno težo se giblje 
od nekako štirih odstot
kov v razvitih do prek 
30 odstotkov v zaostalih 
deželah. Splošno pa je 
znano, da je prav obpo- 
rodna teža odločilnega po
mena, ali bo otrok pre
živel kritična leta ali ne. 
Umrljivost novorojenčkov 
z nizko obporodno težo je 
namreč dvajsetkrat večja 
kakor umrljivost otrok z 
normalno obporodno težo, 
zato seveda vsaka nižja 
obporodna teža pomeni 
manjšo možnost za preži
vetje.

Kaj smo storili 
za boljše zdravje otrok
Iz teh razmišljanj nam 

je jasno, da noben posa
mezni zdravstveni pro
gram niti nobena osam
ljena akcija ne moreta 
rešiti nakazanih proble
mov. Pravo »ledeno go
ro«, katere eden od vrhov 
je vsekakor umrljivost no
vorojenčkov, tvorijo rev
ščina, lakota, neznanje 
in druge socialno-eko- 
nomske bolezni, ki jih 
uspešno lahko premaga
mo samo s široko razve
janim programom, ki bo 
segel prav v korenine 
tega zla.

Kakor je dejal glavni 
ravnatelj SZO dr. H. Mah
ler, so poglavitni elemen

ti, s katerimi bomo lahko 
dosegli zdravje za vse: 
zadostna prehrana, zdra
va in pred insekti ter glo- 
davci varna stanovanja, 
zdrava pitna voda in vo
da za osebno higieno, ure
jeni prostori za odpadke, 
zdravstvena pomoč no
sečnicam, pomoč pri po
rodu, nega dojenčkov, na
črtovanje družine, varstvo 
novorojenčkov in majh
nih otrok, vključno z do
datno prehrano, cepljenje 
proti otroškim nalezlji
vim boleznim — pred
vsem najvažnejšim, pre
prečevanje krajevnih (do
mačih) endemičnih bolez
ni in nadzor nad njimi, 
prva pomoč ljudem vseh 
starostnih skupin bodisi v 
nezgodi bodisi pri bolez
nih, in ne nazadnje tudi 
možnost za zbiranje po
datkov o zdravstvenih 
problemih ter načinih, 
kako jih preprečiti ali 
vsaj omejiti.

Rekli bomo lahko, da 
smo se uspešno vključili 
in dosegli cilj, ki ga 
pred nas postavlja geslo 
»ZDRAVJE ZA VSE DO 
LETA 2000«, šele tedaj, 
ko bo umrljivost novoro
jenčkov padla na manj 
kot 50 «/o na 1000 živoro
jenih, pričakovana živ
ljenjska doba vsakega no
vorojenčka pa se dvignila 
na več kot šestdeset let 
povsod po svetu.

(Oddelek za varstvo 
družine pri Svetov, 

zdrav, organiz.)
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(Nadaljevanje s 3. strani) 
od kongresov in konferenc 
družbenopolitičnih organiza
cij do proslav ob pomemb
nih obletnicah, torej večine 
pomembnih dogodkov, ki 
bodo izražali in potrjevali 
suverenost slovenskega na
roda in države.

Za nenehno potrjevanje 
vsenarodnega pomena KDIC 
bo še posebej pomembno ob
likovanje kulturno-umetni- 
škega programa, saj bo tre
ba upoštevati ves slovenski 
prostor. Nedopustna in ne
demokratična bi bila usme
ritev, po kateri bi oblikova
nje programa slonelo le na 
kulturnoumetniških zmoglji
vostih Ljubljane. Dom je 
last vseh prebivalcev Slove
nije, zato je odprtost progra
ma za vse, kar je kulturno- 
umetniško dobrega, kako
vostnega, novega itd.

Javna razprava bo posve
čena tudi vprašanju imeno
vanja vseh štirih dvoran: 
velika dvorana bi se lahko 
imenovala Gallusova dvora
na, srednja bi bila Linharto
va, mala bi bila Kosovelova 
dvorana, arena pa bi bila 
Kajuhova dvorana.

Izhodišča za program iz
hajajo iz kulturnih dejavno
sti, ki se bodo vršile v 
KDIC: glasbena dejavnost, 
popularna glasba (novi po
jem, ki bi naj nadomestil se
danjo »zabavno glasbo«), 
operna dejavnost, plesna de
javnost (balet, sodobni ples, 
folklorni ples), gledališka 
dejavnost, gostovanja posa
meznih ustvarjalcev, filmska 
dejavnost, politična in kon
gresna dejavnost, proslave, 
festivalske prireditve in še 
nekatere druge pomembne 
prireditve.


